
تاکسی رانان گرفتار قوانین ناعادلانه
خودروی صفر۷۰میلیون؛ تاکسی۱۰ ساله ۵ میلیون

چند روز پیــش جمعی از تاکســی رانان 
تهران کــه به طورغیررســمی انجمنی 
به نام »انجمن تاکســی رانان« تهران به 
راه  انداخته اند، در نامــه ای به رئیس قوه 
قضاییه، از بی عدالتی در حوزه حمل ونقل 
عمومی انتقاد کردنــد و خواهان اجرای 
قانون حمل ونقل عمومی شدند.  چند سالی 
است که ورود تاکسی های اینترنتی و کار 
کردن آن ها بدون قوانین مشمول رانندگان 
تاکسی، موجب ایجاد بی عدالتی و اعتراض 

تاکسی رانان تهرانی شده است.
 رانندگان تاکسی می گویند: هر دو دسته 
کار یکســانی انجام می دهند، اما قوانین 
برای یک دسته سخت گیرانه و برای دسته 
دیگر چنین نیست. البته با دستورالعمل 
جدید وزارت کشــور، راننــدگان دائمی 
تاکسی های اینترنتی نیز باید استانداردهای 
مربوط به حمل ونقل عمومــی را رعایت 
کنند؛ اما هم چنان بخشــی از این قوانین 
ناعادلانه است. حســن پورناظری، یکی 
از اعضای انجمن تاکســی رانان تهران در 
گفت وگو با ایرناپلاس مســائلی مثل سن 
فرسودگی، تعداد معاینه فنی در سال و حق 
بیمه را مطرح می کند. به گفته مسئولان 
تاکســی رانی، دســتورالعمل جدید باید 
توسط رانندگان تاکسی های اینترنتی نیز 
رعایت شــود؛ اما ناظری، به موضوعی نیز 
اشاره کرده که هم چنان حل نشده است و 
آن ارزش خودرو فرسوده رانندگان تاکسی 
است. براســاس قانون، عمر تاکسی بعد از 
۱۰ سال تمام اســت و باید اسقاط شود و 
اگر راننده ای از این قانون تخلف کند، باید 
جریمه بپردازد. شاید در نگاه نخست، این 

قانون صحیح به نظر برسد، اما مشکل اصلی 
رانندگان تاکســی این اســت که خودرو 
اســقاطی آن ها فقط پنج میلیون تومان 
از آن ها خریداری می شــود؛ در حالی که 
خــودروی رانندگان اینترنتــی با همین 
شــرایط بیش از ۲۵ میلیون تومان ارزش 
دارد! پرسش این اســت آیا تاکسی رانان 
با پنج میلیون تومان می توانند خودروی 
جدید خریــداری و جایگزین تاکســی 
خود کننــد، آن هم در شــرایط امروز که 
قیمت خودرو به نــرخ دولتی و آزاد بالای 
۷۰ میلیون تومان اســت و خودرو با این 
قیمت هم در بازار کشــور نایاب اســت و 
حتی رانندگانی هم که مشکل پول ندارند، 

خودرویی پیدا نمی کنند تا بخرند.

آیین نامه جدیــد خیلی از 
مشکلات را حل می کند

مدیرعامل ســازمان مدیریت و نظارت بر 
تاکســی رانی تهران، مباحث مطرح شده 
از ســوی تاکســی رانان را بحق می داند و 
می گوید: اینکه قانونی در کشــور وجود 
داشته باشد و درمورد عده ای اجرا و درمورد 
عده ای دیگر اجرا نشود، بی عدالتی مطلق 
است؛ اما با اجرای دســتورالعمل نظارتی 
جدید که نزدیک به دو هفته پیش توسط 
وزارت کشــور و وزارت صمــت به طــور 
مشــترک ابلاغ شده اســت، خودروهای 
شــرکت های اینترنتی هم باید از قوانین 
مربوط به خودروهای حمل ونقل عمومی 
پیروی کنند. البته به گفته علیرضا قنادان، 

این خودروها به دو دسته تقسیم می شوند 
و راننده هایــی که به طوردائــم در حوزه 
حمل ونقــل کار می کنند و تــردد ماهانه 
خودروهــای آن ها درمجموع ســامانه ها 
بیش از ۱۹۵۰ کیلومتر باشــد، باید همه 
اســتانداردهای مربوط بــه خودروهای 
حمل ونقل عمومی را رعایت کنند؛ به این 
معنا که دو بار در سال معاینه فنی داشته 
باشــند و اگر ســن خودروی آن ها بالای 
۱۰ سال شد، دیگر نمی توانند در سامانه 
حمل ونقل کار کنند. عــلاوه بر این، حق 
بیمه آن ها هم مطابق بیمه های حمل ونقل 
عمومــی و آژانس ها خواهد بــود. قنادان 
با اشــاره به نامه برخی از تاکسی رانان به 
ابراهیم رئیســی، درباره مشــکلات خود 

می افزاید: تاکســی رانان از بسیاری مفاد 
دستورالعمل جدید مطلع نیستند. تا قبل 
از ابلاغ این دستورالعمل و شرایط فعلی که 
هنوز مفاد آن اجرایی نشده است، واقعاً حق 
با تاکسی رانان است و کفه ناعادلانه است 
و همه این موضــوع را قبول دارند؛ اما فکر 
می کنم در قالب این دستورالعمل نظارتی 
جدید که ان شــاءالله در دســتور کار قرار 
گرفته و به مرحله اجرا در بیاید، خیلی از 

موضوعات حل می شود.
تسهیلات پرداخت می شود

اما قنــادان دربــاره پیشــنهاد 
دیگری ســخن می گوید. به گفتــه او، به 
دولت پیشــنهاد دادیم که برای نوسازی، 
تاکسی رانان ماشین شــخصی با عمر زیر 
چهار ســال بخرند تا معضل نبود خودرو 
رفع شود که درحال حاضر در کمیسیون 
تخصصی دولت، منتظر اظهارنظر اســت. 
در صــورت تصویب چنین پیشــنهادی 
از ســوی دولت، یکــی از چالش ها اصلی 
ما حل می شــود. قنادان می گوید: برای 
نوسازی ناوگان تاکسی رانی، توافق نامه ای 
با صندوق کارآفرین امید منعقد کردیم که 
4۰ میلیون تومان وام بــا بهره 4درصد به 
تاکسی رانان پرداخت می کند؛ مابقی قیمت 
را هم خود تاکسی رانان باید پرداخت کنند 
و پنج میلیون تومان هم قیمت ماشــین 
فرســوده خودشان اســت. او در پاسخ به 
اینکه برخی تاکســی رانان می گویند که 
برای گرفتن تســهیلات به بانک مراجعه 
کرده و نتوانستند وام بگیرند، می افزاید: در 
صورتی که ما تاکسی ران را معرفی کنیم، 

تسهیلات به او تعلق می گیرد. 

معاون خدمات شهری شهرداری تهران 
خبر داد:

 جمع آوری ۵۵ هزار تن زباله
در کربلا توسط شهرداری

خبر آنلاین: معاون خدمات شــهری شهرداری 
تهران، از جمع آوری ۵۵ هــزار تن زباله در کربلا 
طی ۱۲ روز گذشته خبر داد. مجتبی یزدانی گفت: 
٣۵۰ نیرو در کوفه، ٣۵۰ نیرو در نجف و حدود هزار 
نیرو در کربلا با همراهی نیروهای عراقی مسئولیت 
نظافت و رفت وروب را برعهده دارند.  وی با اشاره 
به ارسال تجهیزات لازم از جمله مخزن پسماند، 
بیل، کیســه زباله، جارو و ... بــرای نظافت معابر 
اضافه کرد: گزارش ها حکایت از رضایت مردم از 
اقدامات مدیریت شهری پایتخت دارد، البته تمام 
اقدامات با همکاری طرف عراقی انجام شده است. 
یزدانی، با اشاره به نظافت شهر کربلا تصریح کرد: 
روزانه هزار و ۲۰۰ تــن زباله در کربلا جمع آوری 
شــد که این میزان با نزدیک شدن به روز اربعین 
افزایش یافت. وی گفت: بــه طورکلی، نیروهای 
شهرداری تهران طی روزهای گذشته درمجموع 
حدود ۵۵ هزار تن زبالــه جمع آوری کردند که با 
ماشین های شهرداری کربلا به سمت محل های 

دپو منتقل شد.

 طرح جامع پسماند تهران
 در اردیبشهت به شورا می آید

 »پلاستیک« 
درصدر زباله های تهرانی ها

ایســنا: رئیس کمیته محیط زیست و خدمات 
شهری شورای شهر تهران، ضمن تشریح مراحل 
تدوین طرح جامع پســماند تهران گفت: طرح 
جامع پســماند تهران اردیبهشت ماه سال آینده 
از سوی شهرداری به شورای شــهر ارائه خواهد 
شد. سیدآرش حسینی میلانی، درمورد آخرین 
وضعیت تهیه طرح جامع مدیریت پسماند شهر 
تهران گفت: یکی از تاکیدات شورای پنجم، تغییر 
نحوه مدیریت پسماند شهر تهران و به روزرسانی 
آن براساس اصول کارشناسی و آخرین متدهای 
علمی و بین المللی است؛ زیرا روند کنونی مدیریت 
پسماند شهر تهران با توجه به شرایط اقتصادی، 
نه ممکن و نه پایدار اســت. وی ادامه داد: در این 
راســتا، تهیه طرح جامع مدیریت پسماند برای 
داشتن یک چشــم انداز در دستورکار قرار گرفت 
و فاز مطالعاتی این کار با تعیین مشــاور، از سال 
گذشته آغاز شــد. وی با بیان اینکه برای تدوین 
این طرح ۱8 ماه در نظر گرفته شده، اظهار داشت: 
به رغم این فرصت داده شده، شورا تاکید دارد تهیه 
و تدوین طرح های اصلاحی مدیریت پســماند و 
 عملیاتی شــدن آن در زمان بندی مناسب انجام 

شود.

سخنگوی ستاد اربعین اظهار کرد:

 انتقال پیکرهای ۷۷ نفر
 که در مراسم اربعین فوت کردند

مهر: سخنگوی ستاد اربعین، از انتقال پیکرهای 
۷۷ نفری که در اربعین فوت شده بودند به ایران 
خبر داد. احمد محمدی فر افــزود: نیمی از این 
افراد به علت حــوادث رانندگی جــان خود را از 
دســت دادند و باقی این افراد بر اثر بیماری هایی 
مانند سکته فوت کردند. سخنگوی ستاد اربعین 
حسینی تصریح کرد: همان طورکه قبلًا هم گفته 
شد، هزینه انتقال اجســاد و دیه افراد فوت شده 
برعهده بیمه اســت. محمدی فر ادامه داد: بعد از 
اینکه اجساد دفن شدند، به دلیل اینکه بیمه در 
همان جا گزارش های لازم را تهیه کرده اســت، 
فوراً دیه متوفی پرداخت می شــود. وی با اشاره 
به وضعیت درمانی افرادی که به بیمارستان های 
عراق مراجعه کردند، گفت: شرکت بیمه موظف 
بوده در بیمارستان های عراق نماینده داشته باشد 
تا اگر زائری دچار بیماری یا حادثه ای می شــود 
هزینه را پرداخت کند و اگر زائری به بیمارستانی 
رفت و نماینده بیمه آنجا نبود، فاکتور بگیرد و در 
ایران به بیمه مراجعه کند تا هزینه های درمانی را 

از بیمه بگیرد.

متخصص سالمندان:

مشکلات مراقبتی و مستمری 
ناکافی، چالش  سالمندان است

 ایرنا: متخصص ســالمندان و رئیس پیشــین 
دبیرخانه شورای ملی سالمندان گفت: مشکلات 
مراقبتی و مســتمری ناکافی، دو چالش عمده 
سالمندان کشــور است. محسن ســلمان نژاد 
افزود: یکی از معضلات جدی ســالمندان بحث 
درآمد ناکافی آنان است؛ اگر فردی درآمد داشته 
باشــد، مشــکلات کمتری در جامعه دارد، اما 
درحال حاضر بخش زیادی از سالمندان کفایت 
مســتمری ندارند و با مشکلات مراقبتی زیادی 
روبه رو هســتند. وی ادامه داد: هنگامی که سن 
فردی بیشتر از ۷۵ سال می شود، حتماً مراقبت 
می خواهد؛ در کشــورهای دیگر بیمه مراقبتی 
دارند یا اینکــه هزینه های مراقبــت در دوران 

سالمندی به آنان پرداخت می شود. 
وی تاکید کرد: دولت باید به منابع بیمه مراقبتی 
کمک کند و بودجه ای بــرای آن کنار بگذارد تا 
هنگام سالمندی بیمه مراقبتی مانند بیمه درمان 
وجود داشته باشد؛ هزینه ویزیت سالمندان در 
 منزل یا فیزیوتراپی را هم دولت ها باید پرداخت 

کنند. 

کوتاه از جامعه
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براساس شواهد پژوهشی    

 ترس کودکان
 از دلایل دروغ گویی است

کمال پرهون/ روان شناس و مشاور 
درباره دروغ گویی کودکان و علت آن باید گفت 
که دروغ گویی در بین کودکان خردســال نیز تا 
حدودی شایع اســت و کودکان معمولاً در سن 
پیش دبستانی، بین دو تا چهارسال، دروغ گفتن را 
شروع می کنند. دروغ گفتن در کودکان خردسال 
به ندرت باعث نگرانی می شود؛ در حقیقت دروغ 
گفتن برای کودکان خردسال چیزی غیرعادی 
نیست و شــواهد پژوهشی نشــان داده که این 
رفتار ها درواقع یک نقطه عطف مهم تحولی نیز 
محسوب می شود. توانایی دروغ گویی با پیشرفت 
مهارت های شــناختی از جمله »نظریه ذهن« 
و »کارکرد های اجرایــی« رابطه مثبت دارد؛ در 
حقیقت، دروغ گفتن اغلب یکی از نخســتین 
نشانه هایی اســت که کودک خردسال »تئوری 
ذهن« را گسترش می دهد و می تواند به درک 
دیدگاه دیگران برسد. درباره دلایل دروغ گویی، 
باید گفت که »ترس کــودکان« یکی از دلایل 
درغ گویی آنان اســت؛ زیرا اگر کودک بداند که 
در صورت اقرار به خطای خود مورد ســرزنش، 
تحقیر و تنبیــه قرار نمی گیرد، بــه ناچار برای 
فرار به دروغ پناه نمی بــرد. »اجبار« یکی دیگر 
از دلایل دروغ گویی است؛ اگر با اجبار از کودک 
خواسته ای داشته که مورد علاقه او نباشد یا از زیر 
کار درمی رود یا به دروغ وانمود می کند که آن را 
انجام داده است. »الگوی نامناسب« از دیگر دلایل 
دروغ گویی کودکان است؛ زیرا قسمت زیادی از 
یادگیری در انسان از طریق یادگیری مشاهده ای 
و الگوگزینی است، از این رو اگر بزرگ سالانی که 
کودک با آن ها زندگی می کند، دروغ بگویند یا از 
اعتماد کودک سوءاستفاده کنند، در این صورت 
کودک نخستین درس دروغ گویی را از خانواده و 
الگوهایش می آموزد. از دیگر علت های درغ گویی 
کودکان، »احساس حقارت« است. تلاش برای 
بزرگ جلوه دادن خود، خودنمایی، داشتن توقع 
بیش از حد، تشویق رفتار های نامناسب از طرف 
والدین و اطرافیان، انتقام گیری از اعضای خانواده 
و دوســتان، بی اعتنایی اطرافیان به دروغ گویی 
و راســت گویی، خیال پردازی، فشــار والدین، 
مربیان و معلم ها، تقویت رفتــار دروغ گویی در 
کودک وقتی که گفتن حقیقت برای او دردسر 
و مجازات به همــراه دارد. اجتناب یا فرار، دروغ 
برای ایجاد و ثبات موقعیت خــود، دروغ برای 
اعتمادبه نفس و عزت نفس و نوعی اســتقلال از 
والدین، احساس قدرت، به دست آوردن چیزی 
که می خواهــد، دروغ برای جلــب نظر و توجه 
اطرافیان، دروغ برای مظلوم نمایی و جلوگیری 
از آزار دیگران، دروغ برای جلوگیری از مشــکل 
 و بحران نیــز از دیگر علــل درغ گویی کودکان

 است.

یادداشت

 واکنش رئیس پلیس تهران
 به بادیگاردهای فضای مجازی

 فعالیت مبلغان بادیگارد در 
فضای مجازی غیرقانونی است

باشگاه خبرنگاران جوان: رئیس پلیس تهران 
گفت: فعالیت مبلغان بادیگارد در فضای مجازی 
غیرقانونی است. سردار رحیمی، درباره تبلیغات 
غیرمجاز محافظ شخصیت ها در فضای مجازی 
گفت: برای چندمین بار اعلام می کنم، کســانی 
که تحت عنوان استخدام محافظ شخصیت ها و 
به اصطلاح »بادیگارد« اقدام به تبلیغات در فضای 
مجازی می کنند، فعالیت شان غیر قانونی است و 
افرادی هم که نسبت به جذب این محافظ های 

جعلی اقدام می کنند هم متخلف هستند.

سرهنگ ابن علی خبرداد:

 خودکشی نافرجام دختر جوان
 با هوشیاری پلیس

رئیس کلانتری ۱۰٣ گاندی از نجات دختری که 
پس از خوردن عدد قــرص روان گردان، اقدام به 
خودکشی کرده بود، خبر داد. سرهنگ ابن علی 
گفت: دختر ۲۱ ساله ای که حال نامساعدی داشت 
روی پل طبیعت، توجه عوامل حراست پارک آب 
و آتش را بــه خود جلب کرد.وی افــزود: عوامل 
حراســت با کلانتری تماس گرفتند و موضوع را 
گزارش دادند که  با حضور ماموران مشخص شد 
وی ۱۱ عدد قرص آرامش بخــش و روان گردان 
مصرف کرده اســت و پس از آن نیــز برای انجام 
خودکشــی به روی پل طبیعت آمده است. وی 
افزود: با هوشیاری ماموران و عوامل حراست، این 
فرد به اورژانس منتقل و مراحل درمانی انجام شد. 

شهری

ورود 5000 دوچرخه دنده ای به ناوگان حمل ونقل شهریشاهد روانی جاده ها در مسیر بازگشت زائران هستیم
مهر: وزیر کشور گفت: یکی از نگرانی های ما برای برگشت زوار بود که در زمان ازدحام بازگشت بتوانیم هماهنگی های لازم را انجام دهیم. 
در این بخش با مدیریت، شاهد روانی جاده ها و کم خطربودن آن هستیم. رحمانی فضلی، با حضور در محل سازمان راهداری و حمل ونقل 
جاده ای کشور از مرکز مانیتورینگ راه های کشور نیز بازدید کرد. وی تاکید کرد: هیچ مشکلی در حوزه تردد خدمات و امنیت نداشته ایم. 
این بدان معنا نیست که کاستی ها نباشد، برای رفع آن ها اقدام می کنیم. وی ادامه داد: یکی از نگرانی های ما برای برگشت زوار، این بود 
که زمان ازدحام بازگشــت، بتوانیم هماهنگی های بازم را انجام دهیم. در این بخش با مدیریت، برنامه ریزی، تکنولوژی و علم در کنار 
مسئولیت پذیری، شاهد روانی جاده ها و کم خطر بودن آن ها بودیم. وی در ادامه از رانندگان اتوبوس، خلبانان و همه رانندگان جاده ای، 

کارکنان راه و شهرسازی و وزیر راه و معاونانش تشکر کرد.

تسنیم: معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران، درمورد وضعیت توسعه دوچرخه در شهر تهران با اعلام این خبر که تا آخر سال 
۵۰۰۰ دستگاه دوچرخه دنده ای به ناوگان حمل ونقل پاک شهر اضافه می شود، اظهار کرد: درحال حاضر دوچرخه های بی دود موجود در 
سطح شهر، دنده ای نیستند و در مسیرهای سربالایی دچار مشکلاتی می شوند؛ اما با آمدن دوچرخه های دنده ای، مشکل حل می شود. 
مهندس پورسید آقایی، با بیان این که توسعه مسیرهای دوچرخه در دستور کار قرار دارد، درمورد لزوم آموزش دوچرخه سواران گفت:  
در همه پارک های ترافیک، آموزش دوچرخه سواری و آموزش علایم، به متقاضیان ارائه می شود؛ این در حالی است که استقبال بانوان از 
آموزش های دوچرخه سواری بیشتر بوده است. وی درمورد وضعیت بیمه دوچرخه سواران گفت: مبلغی از ودیعه آن ها صرف بیمه این افراد 

می شود، اما دقت داشته باشید، شهروندانی که از دوچرخه های شخصی استفاده می کنند، تحت پوشش بیمه نیستند.

»تحصیل رایگان پیش کش، حداقل دوماه از مدرسه 
بگذرد بعد خرج تراشی ها را شروع کنند...!« کاری 
به چرایی عملی نشــدن چنین وعده هایی نداریم؛ 
زیرا نه بهانه ها اندک است و نه کسی نسبت به ریز 
و درشــت آن، ناآگاه. سال هاست هر خانواده ای که 
دانش آموزی دارد و کمرش زیر بار انواع مخارج خم 
شده، عمده ترین گلایه اش از نظام آموزش و پرورش 
کشور، عدم کیفیت آموزشی و تحمیل هزینه های 
گوناگون اســت. البته تا دل تان بخواهــد، قانون 
داریم و اتفاقاً راه گریز نیز، حال بماند که سیســتم 
بیمارگونه نظارتی، خود منشــأ مشــکلات کشور 

است. به هرترتیب درآغازین ماه های سال تحصیلی 
۹8-۹۹ هم چنان درخواست بســیاری از والدین 
این است که درشــرایط اقتصادی فعلی، متولیان 
امر برای جلوگیــری از فشــارهای اضافی اقدامی 
مؤثر انجام دهند. ســخنگوی کمیسیون آموزش 
و تحقیقات مجلس، درخصــوص این موضوع به ما 
گفت: امسال به طورویژه قبل از بازگشایی مدارس 
جلسات متعددی داشــته ایم و بنا شد با مدیران و 
معلمانی که به بهانه های مختلف غیرضروری برای 
خانواده ها هزینه تراشی می کنند، برخورد شود. این 
تصمیم جدی است و می توانند موارد تخلفی را به 
آدرس http://mosharekatha.ir یا شماره گویای 
4٣۱۷ اعلام کنند. سیدحمایت میرزاده تاکید کرد: 
مدارس حق ندارند والدین را ملــزم به تهیه اقلام 
غیرضروری سازند که بدون آن ها هم پروسه آموزش 
دانش آموز به خوبی طی می شــود. تاکید معلمان 
براســتفاده از کتاب های کمک درسی، درحقیقت 
از دیگر مصائب نظام آموزشــی کشورمان است که 
سال هاست باعث شده نه دانش آموز و نه معلم، طعم 
واقعی درس و مدرسه را تجربه کنند. البته نباید از 
پشت پرده های چنین سیاست گذاری هایی نیز غافل 

بود. میرزاده، درباره شیوع پدیده »کمک درسی ها« 
نیز گفت: تکیه معلمان به کتب کمک آموزشــی، 
نقص بزرگ آمــوزش و پرورش ایران اســت و به 
هیچ عنوان قابل اغماض نیســت. حتی در کلاس 
اولی ها نیزمی بینیم که معلــم دانش آموز را به این 
کتاب ها ارجــاع می دهد؛ درصورتــی که خصوصاً 
برای گذینش معلم پایــه اول ابتدایــی، باید از با 
سوادترین ها استفاده شود. اما این دست و آستین 
بالازدن ها درحالی است که از حدود سه سال پیش، 
ممنوعیت اقداماتی چون استفاده از کمک درسی ها 
درمدارس اعلام شــد؛ اما نه گوش شــنوایی بود و 
نه دهانی برای افشاگری و هشــدار! مثلًا سال ۹6 
وزیرآموزش و پرورش به صراحت گفته بود: »استفاده 
از کتب کمک آموزشی ممنوع است ومعلمان ملزم 
به همکاری هســتند و هیچ جــزوه و کتاب کمک 
آموزشی لازم نیست.« معاون وی هم ابراز امیدواری 
کرده بود که در سال ۹۷ با هدایت مدیران و آگاهی 
و تدبیر معلمان مدارس، شاهد کتب کمک درسی 
توزیع نباشند. اما تاکنون نه سفره کمک درسی ها 
پرچیده شد و نه کلاس های تقویتی که بهانه ای برای 
شــانه خالی کردن از مسئولیت هاست و صدالبته 

محلی برای درآمدزایی ها. تعطیلی کلاس درس 
به دلیل نداشتن دبیر و معلم نیزگلایه دیگری است 

که هرسال بیشتر می شود.
 میرزاده، دلیل این موضوع را در انتقالی ها دانست 
و عنوان کرد: مدارس ما از این لحاظ هیچ مشکلی 
ندارند و در اینکه نســبت به گذشــته کلاس های 
 درسی منظم تر و با معلم دائر شده است، هیچ شکی

 نیست.
وی اضافه کرد: شاید کلاسی یک ساعت دیرتر شروع 
شود، اما سال به سال در این مورد منظم تر بوده ایم. 
ممکن اســت موارد نادری هم باشد که مثلًا دولت 
ابلاغ خانم معلمی را برای فلان مدرســه داده بعد، 
اما این معلم، همسرش همزمان دردستگاه دیگری 
ابلاغ انتقالی گرفته بود که در این جا به ناچار وقفه ای 
برای تأمین معلم رخ می دهد، اما دلیل بر رهاشدگی 

کلاس و درس نیست.
این اطمینان خاطر سخنگوی کمیسیون آموزش 
مجلس، درحالی است که چندی پیش رئیس مرکز 
برنامه ریزی و نیروی انسانی وزارت آموزش و پرورش 
بر شدت کمبود نیروی انسانی تاکید و اعلام کرده 
بود: »کمبود معلم تا سال ۱٣۹۹ آموزش و پرورش 

را از پا در می آورد.«
وی گفته است: »قانون مدیریت خدمات کشوری 
 ایــن وزارت خانــه را در عصر پیکان نگه داشــته 

است.«

سخنگوی کمیسیون آموزش مجلس شورای اسلامی:

مدارس حق ندارند برای والدین خرج تراشی کنند

سلامت
معاون کل وزارت بهداشت اظهار کرد:

برخورد با خروج مسافرتی دارو از کشور

معاون کل وزارت بهداشت، با بیان اینکه خط قرمز ما 
در حوزه دارو عدم افزایش پرداخت از جیب مردم است، 
درباره قاچاق معکوس داروهای ایرانی به کشورهای 
همسایه گفت: نســبت به حجم بازار دارویی ایران، 
 میزان قاچاق معکوس دارو رقم درشتی نیست. دکتر 
ایرج حریرچی، درباره میزان پرداخت از جیب مردم در 
حوزه دارو گفت: یکی از دستاوردهایی که در سال های 
اخیر داشــته ایم، کاهش پرداختی از جیب مردم به 
میزان کلی بوده اســت؛ به طوری که هم درصد و هم 
رقم خالص کل پرداختی از جیب مردم،   کاهش یافته 
اســت. وی با بیان اینکه در اجزای پرداختی از جیب 
مردم، تغییراتی رخ داده اســت افزود: از جمله اینکه 
طی ۱۰ سال اخیر، رقم خالص سهم داروی سرپایی 
در پرداختی از جیب مردم، از ۱۷درصد به ٣8درصد 
افزایش یافته است که این خبر خوبی نیست و باید با 
افزایش پوشش بیمه، کنترل قیمت و تاکید بر استفاده 

از داروهای ژنریک که مصوب مجلس است،  افزایش 
درصد سهم دارو از پرداختی از جیب را کنترل کنیم. 
حریرچی، با اشاره به موضوع افزایش قیمت داروهای 
تولید داخلی اظهار کرد: باید توجــه کرد که میزان 
افزایش قیمت دارو در کل داروها جزئی  بوده و برای آن  
سقف تعیین کرده ایم، اما برای برخی از داروهای خاص 
که تغییرات خاصی در نهاده های اولیه شان رخ داده یا 
در برخی موارد که لازم بوده ما داروی خارجی جدیدی 
را تولید کنیم، قیمت های بالاتــر می دهیم تا تولید 
داخلی ضرر نکند، اما پرداخت از جیب مردم افزایشی 
نخواهد داشت. معاون کل وزارت بهداشت تاکید کرد: 
برنامه ریزی  و خط قرمز وزارت بهداشت در حوزه دارو 
افزایش پرداختی از جیب مردم است و به طور جدی 
اقدامات لازم برای کنترل پرداختی از جیب مردم در 
حوزه دارو و خصوصاً برای کاهش آن اقداماتی در حال 

انجام است.

عکس خبر 

جابه جایی زائران با خودروهای سنگین از کربلا
با همکاری وزارت دفاع و تجارت عراق، تعداد ۷۰۰ دستگاه انواع خودروهای سنگین انتقال زائران از شهر کربلا 

به منطقه حیدریه در نزدیکی نجف را انجام می دهند.
 مهدی بخشی سورکی/ خبرگزاری مهر 

دریا وفایی/  گروه پارلمانی
daryavafaei2009@gmil.com


